
Vi{e od 300 miliona 
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Godina ~etrnaesta, broj 673, dodatak za Brani~evski okrug

U podunavskoj op{tini ne prestaju
ulaganja u svim oblastima
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Izlo`ba Istorijskog arhiva 
„Zanatstvo okruga Po`areva~kog“ 

Priznanje
marljivom radu
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Po`arevac - Povodom pojedinih sumnji
iznesenih u delu javnosti u vezi sa obez-
be|ivanjem mobilijara za de~ja igrali{ta,
predstavnici lokalne samouprave grada
Po`arevca obratili su se javnosti, podvla-
~e}i da je u svim slu~ajevima neophodno
po{tovanje odgovaraju}ih zakona. 

Naime, odr`ana je konferencija za
medije, na kojoj su govorili na~elnica
Gradske uprave Grada Po`arevca Su-
zana Bulaji} i na~elnik finansija Milan
Dabi} o slu~aju sa de~ijim mobilijari-

ma i izno{enjima slu`bene dokumen-
tacije. Povodom nezakonitih izno{e-
nja dokumenata iz Gradske uprave
javnosti se obratila na~elnica Gradske
uprave Po`arevca Suzana Bulaji}. Na-
~elnik finansija Milan Dabi} se obra-

tio medijima povodom slu~aja realiza-
cije dostavljanja mobilijara Gradu Po-
`arevcu od strane crnogorske firme,
gde sada u postupku predatom nadle-
`nom sudu Grad Po`arevac tra`i po-
vra}aj avansa. Strana III

Odr`ana zanimljiva tribina 
u okviru Nedelje parlamentarizma

Zelena Srbija u
Evropskoj uniji

Gradovi bi trebalo da apliciraju za u~e{}e
u projektima koji se bave zaga|enjem i
njegovim posledicama Strana II

PO@AREVAC PONOVO U RUSKIM NOVINAMA „PREZIDENT“
Nakon posete delegacija iz bratskog grada Volokolamsk i predstavnika Me|uregionalnog koordinacionog saveta
Me|unarodnog kongresa preduzetnika i privrednika iz Rusije, Gradu Po`arevcu povodom obele`avanja 15.
oktobra Dana oslobo|enja u Prvom i Drugom svetskom ratu, objavljen je jo{ jedan tekst u ~asopisu Prezident
(Predsednik). U ovom tekstu, ~iji }emo Vam deo preneti, pohvaljen je Grad Po`arevac kao doma}in, ali su
predstavljene turisti~ke destinacije na{eg grada i predstavljeni su privredni potencijali Po`arevca. Kompletan tekst
mo`ete pogledati na linku http://www.prezidentpress.ru/news/4945-rossiyane-navestili-zhivoy-pamyatnik-v-
serbskom-gorode-pozharevac.html i prevedeno sa ruskog u na{im novinama. Strana IV

Uzelo maha objavljivanje slu`benih
dokumenata i evidencije lokalne
samouprave na dru{tvenim mre`ama

Na~elnica gradske uprave i na~elnik finansija povodom de~jih mobilijara i slu`bene dokumentacije

Tu`ba protiv donatora
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PO@AREVACPO@AREVACZa{tita `ivotne sredine i odr`ivi razvoj u gradu pod ^a~alicom

Ovaj projekat se realizuje uz pomo} sredstava iz bud`eta Grada

Po`arevca. Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu

nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

Po`arevac

Obele`en veliki jubilej bloka „A1“ u Termoelektrani „Kostolac A“

Pola veka pouzdanog rada
Kostolac - Sve~ano{}u u Ogran-
ku „TE-KO Kostolac“ obele`en
je veliki jubilej - pola veka rada
ovda{njih termoelektrana, za-
pravo 50 godina rada Bloka
„A1“ u Termoelektrani „Kosto-
lac A“. Ina~e, ovo postrojenje,
snage 100 megavata, i posle po-
la veka rada jedno je od najsta-
bilnijih, najpouzdanijih i naj-
rentabilnijih u okviru sistema
„Elektroprivrede Srbije“.

- Pedeset godina rada je odli-
~an rezultat. Malo je blokova i
elektrana u Evropi i svetu koji
mogu da se pohvale ovakvim re-
zultatom. Ono {to je stvarno va-
`no je da „A1“ radi i posle pet de-
cenija kao da je nov, sa svim iz-
vornim parametrima koji su bili
i na po~etku. To nam dosta govo-
ri da je ovaj blok svih ovih godina
odr`avan na pravi na~in, onako
kako je trebalo. Sve koleginice i
kolege koji su radili i sada rade su
nam pokazali da znaju da rade
svoj posao, rekao je Savo Bezma-

revi}, izvr{ni direktor EPS-a za
proizvodnju energije, govore}i o
zna~aju bloka A1 za funkcionisa-
nje energetskog sistema Srbije.

- Ono {to nas u narednom
periodu o~ekuje, a vezano je za
TE „Kostolac A“ jeste revitali-
zacija oba agregata i priprema
za rad tih blokova u novim
uslovima, dodatno uskla|iva-
nje sa evropskim ekolo{kim
normama. Pored elektrofiltera,

koji su ve} ugra|eni, potrebno
je da izgradimo i nova postro-
jenja za odsumporavanje i de-
nitrifikaciju. Tako|e nas o~e-
kuje i modernizacija vitalne
opreme na oba bloka, {to bi tre-
balo da se zavr{i do 2023. godi-
ne, kada nove norme stupaju
na snagu, rekao je Bezmarevi}
i najavio skori po~etak jednog
od najve}ih i najva`nijih proje-
kata u EPS-u, po~etak gradnje
bloka „B3“, prvog termo po-
strojenja koje se graditi u Srbiji
nakon vi{e od 25 godina.

Govore}i o istorijatu bloka
A1 u Termoelektrani „Kostolac
A“ Nenad Markovi}, direktor
za proizvodnju energije „TE-
KO Kostolac“, istakao je da se
do ovog jubileja do{lo zajedni~-
kim snagama prethodnika i
onih ljudi koji danas rade u ter-
mo sektoru kostola~kog ogran-
ka EPS-a.

- Blok A1 je revitalizovan u
periodu od 2005. do 2007. go-

dine, {to je donelo zna~ajna po-
bolj{anja u radu ovog postroje-
nja, produ`en mu je radni vek i
uskla|en je sa propisanim
evropskim ekolo{kim norma-
ma, naveo je Markovi} i zahva-
lio se svim prethodnicima koji
su utkali svoj radni vek u kosto-
la~ki ogranak EPS-a, kolegini-
cama i kolegama u termo sek-
toru, kao i iz rudarskog sektora
koji snabdevaju elektrane do-
voljnim koli~inama kvalitetnog
lignita. On je tako|e dodao da
je skup u Kostolcu organizovan

zbog istorije, ali da se slave i sa-
da{nji rezultati, ali i gleda u bu-
du}nost koju simboli~no pred-
stavlja skori po~etak gradnje
bloka „VZ“ u Termoelektrani
„Kostolac B“.

Du{an Baki}, predsednik
Sindikata Termoelektrana
„Kostolac“, najpre je zahvalio
svim zaposlenima na ulo`e-
nom radu i trudu i svojim ve-
{tinama koje su dovele do toga

da se proslavi ovaj jubilej. On je
naveo da o~ekuje nastavak in-
vesticija i u narednom periodu,
jer su dosada{nje doprinele da
se u Kostolcu proizvodi elek-
tri~na energija po evropskim
ekolo{kim standardima.

Prisutni gosti i doma}ini ima-
li su priliku da pogledaju film o
izgradnji i najva`nijim rezultati-
ma najstarijeg bloku u Kostolcu
kao i izlo`bu „TEKO A1 ju~e -
danas - sutra“, koja je pripremlje-
na povodom jubileja. 

Z. V.

Izgradnja industrijskog koloseka po
ugovoru sa kineskim kreditorima

Du`ina trase oko
21,5 kilometara
Kostolac - U ogranku „TE-KO
Kostolac“ nastavljena je reali-
zacija projekta izgradnje indu-
strijskog koloseka, pruge od ̀ e-
lezni~ke stanice „Stig“ do Ter-
moelektrane „Kostolac B“, koji
je sastavni deo prve faze paket-
projekta kineskog kreditnog
aran`mana, navodi EPS Ener-
gija. Ugovor za izvo|enje rado-
va potpisan je 18. aprila, stupio
je na snagu 29. maja 2017, a iz-
vo|a~ je uveden u posao 20.
septembra ove godine.

Ukupna du`ina koloseka od
`elezni~ke stanice „Stig“ do
Termoelektrane „Kostolac B“
je oko 15 kilometara, du`ina
koloseka u krugu elektrane je
oko 6,5 kilometara, tako da je
ukupna du`ina novog koloseka
oko 21,5 kilometara, izjavio je
mr Neboj{a Mi{i}, rukovodilac
prve faze projekta TE „Kostolac
B“. Projekat za gradnju izradio
je Saobra}ajni institut CIP iz
Beograda, a izvo|a~ radova je
grupa ponu|a~a koju predvodi
italijanska firma „Italiana Co-
strucioni“, sa grupom doma}ih
ponu|a~a sa firmom
„Bauwesen“ iz Lazarevca na ~e-
lu. Ukupna vrednost projekta
je oko 14 miliona dolara ili pri-
bli`no 1,64 milijardi dinara i fi-
nansira se iz zajma kineske
Eksim banke, u okviru prve fa-
ze paket-projekta za TE „Ko-
stolac B“.

Prema Mi{i}evim re~ima,

projekat }e se realizovati na
osnovu ugovora, tehni~ke do-
kumentacije i gra|evinske do-
zvole koju je izdalo Ministar-
stvo gra|evinarstva, infra-
strukture i saobra}aja. Realizo-
va}e se u celini, ne po fazama, a
obuhvata izvo|enje radova, is-
poruku kompletne opreme: {i-
na, pragova, skretnica, signali-
zacije, kao i pu{tanje u rad. Rok
za zavr{etak radova je 10 mese-
ci od uvo|enja u posao. Zbog
nere{enih imovinsko-pravnih

poslova, na delu trase mo`e do-
}i do produ`etka ovog roka, ali
ne vi{e od ~etiri meseca.

Novi kolosek trebalo bi da
omogu}i da se TE „Kostolac B“
i Povr{inski kop „Drmno“ po-
ve`u na dr`avnu ̀ eleznicu, a ti-
me i da se omogu}i da se ne-
smetano doveze i izvezu mate-
rijali i oprema u i iz kostola~-
kog ogranka EPS-a. @elezni-
com }e se omogu}iti dovoz
kre~njaka, opreme i drugih
materijala potrebnih za rad
„TE-KO Kostolac“, a izvozi}e
se pepeo, gips, komadni i sitni
ugalj, naveo je mr Neboj{a Mi-
{i}. Trasa industrijskog kolose-
ka ide jednim delom starom
trasom prvobitnog koloseka,
koji nije u funkciji od 1990. go-
dine, dolazi do Povr{inskog ko-
pa „Drmno“, ide oko sela Bra-
darac i Drmno i ulazi u Termo-
elektranu „Kostolac B“.

Z. V.

Po`arevac - Uspe{na tribina
pod nazivom „Zelena Srbija u
Evropskoj uniji“ odr`ana je u
sali Skup{tine grada Po`arevca.
Inicijator je bilo Udru`enje
„Ekolo{ka svest“ u okviru ma-
nifestacije „Nedelja parlamen-
tarizma“ koju organizuje Skup-
{tina Srbije sa partnerskim or-
ganizacijama.

Nedelja parlamentarizma or-
ganizuje se u cilju boljeg povezi-
vanja i upoznavanja gra|ana Sr-
bije sa radom parlamenta, kako
republi~kog, tako i lokalnih i na

tribinu su pozvani poslanici
Skup{tine Srbije i odbornica
Skup{tine grada Po`arevca kako

bi slu{aocima priblì ili svoj rad u
ovim telima. @arko Mi}in, po-
slanik SNS-a i ~lan skup{tinskog
Odbora za pravosu|e, dr`avnu
upravu i lokalnu samoupravu i
Odbora za evropske integracije
govorio je o dosada{njim postig-
nu}ima Srbije u otvaranju po-
glavlja u procesu pridru`ivanja
Evropskoj uniji i naredim kora-
cima u tom smeru.

Ne|o Jovanovi}, poslanik

SPS-a i ~lan skup{tinskog Od-
bora za ustavna pitanja i zako-
nodavstvo i Odbora za pravo-
su|e, dr`avnu upravu i lokalnu
samoupravu govorio je o impe-
rativu nezavisnosti sudstva u
na{oj zemlji i o potrebi da se
pravni aspekti za{tite `ivotne
sredine pro{ire u delu koji se
odnosi na definisanje i poo{tra-
vanje sankcija za krivi~no-
pravno delo zaga|ivanja, od-
nosno delo propu{tanja da se
zaga|enje spre~i.

Dr`avni sekretar Ministar-
stva ̀ ivotne sredine Ivan Kari}
pojasnio je postupak otvaranja
pregovara~kog Poglavlja 27,
koje se odnosi na ̀ ivotnu sredi-
nu i izneo niz primera kako se
drugi gradovi u Srbiji kroz apli-
ciranje za u~e{}e u projektima
bore sa zaga|enjem i njegovim
posledicama. Z. V.

Odr`ana zanimljiva tribina u okviru Nedelje parlamentarizma

Zelena Srbija u Evropskoj uniji

Ukupna vrednost projekta je oko 
14 miliona dolara u okviru prve faze
paket-projekta za TE „Kostolac B“

Potezi lokalne samouprave
Posebnu pa`nju privukla je Kristina \or|i}, odbornica u Skup{tini grada Po`arev-
ca, koja je govorila o konkretnim problemima grada Po`arevca i koracima koje lo-
kalna samouprava planira da preduzme u smeru neutralisanja ili bar smanjivanja
tih problema. Moderatorka tribine bila je izvr{na direktorka Udru`enja „Ekolo{ka
svest“ Jovana Dimitrijevi}. Publika je imala niz pitanja i time potvrdila da za{tita
`ivotne sredine sve vi{e dobija na zna~aju i aktuelnosti.
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Po`arevac - Povodom pojedinih sum-
nji iznesenih u delu javnosti u vezi sa
obezbe|ivanjem mobilijara za de~ja
igrali{ta, predstavnici lokalne samou-
prave grada Po`arevca obratili su se
javnosti, podvla~e}i da je u svim slu~a-
jevima neophodno po{tovanje odgo-
varaju}ih zakona. Naime, odr`ana je
konferencija za medije, na kojoj su go-
vorili na~elnica Gradske uprave Gra-
da Po`arevca Suzana Bulaji} i na~elnik
finansija Milan Dabi} o slu~aju sa de-
~ijim mobilijarima i izno{enjima slu-
`bene dokumentacije

Povodom nezakonitih izno{enja
dokumenata iz Gradske
uprave javnosti se obratila
na~elnica Gradske uprave
Po`arevca Suzana Bulaji}.

- Uzelo je maha objavlji-
vanje slu`benih dokumena-
ta i slu`bene evidencije lo-
kalne samouprave na dru-
{tvenim mre`ama, re~i su
Suzane Bulaji}. Problem na-
staje, obja{njava na~elnica
Gradske uprave, u vezi za-
konitosti pribavljanja tih
dokumenata, odnosno, ne
po{tuju se zakonite proce-
dure istih i u tom slu~aju je
du`nost ovla{}enih organa
da procesuiraju svako van-
zakonito pribavljanje. Bula-
ji} je rekla da svaki gra|anin
Po`arevca putem zahteva za
pribavljanje informacija od
javnog zna~aja mo`e dobiti bilo koji
dokument i dobiti odgovore na bilo
koja pitanja, a ovo se, naravno, ne od-
nosi na dokumente koji nose oznaku
slu`bena tajna. Ona je jo{ navela da je
grad 2012. godine dobio priznanje kao
jedna od naja`urnijih lokalnih samo-
uprava za dostavljanje informacija od
javnog zna~aja i da ta ista lica i dalje
obavljaju tu du`nost. Na~elnica je jo{
jednom napomenula da nije problem
u dokumentu, nego u na~inu na koji je
dospeo u javnost i kr{enju zakonskih
procedura.

Na~elnik finansija Milan Dabi} se
obratio medijima povodom slu~aja re-
alizacije dostavljanja mobilijara Gradu
Po`arevcu od strane crnogorske fir-

me, gde sada u postupku predatom
nadle`nom sudu Grad Po`arevac tra-
`i povra}aj avansa.

Dabi} je rekao da je Grad Po`arevac
planirao u odluci o bud`etu grada za

2017. godinu, na inicijativu pomo}ni-
ce gradona~elnika Svetlane Milutino-
vi}, sredstva u iznosu od 1,8 miliona
dinara za pla}anje dela tro{kova dona-
cije urbanih mobilijara od donatora sa
kojim su vo|eni razgovori jo{ u 2016.
godini.

Nakon planiranja u bud`etu do{lo je
do predloga ugovora o donaciji urba-
nih mobilijara za de~ija igrali{ta ~ija je
vrednost 90.380 evra, i po kome je do-
nator Megastil d.o.o. Podgorica Crna
Gora, trebalo da bude donator. Odatle
proizilazi obaveza grada da firmi na-
doknadi tro{kove prevoza, monta`e i
{pedicije, u iznosu od 14.000 evra, a ko-
je bi grad Po`arevac avansno platio u
iznosu od 40 odsto, odnosno oko 692

hiljade dinara, a ostatak tek nakon is-
poruke i monta`e. U~e{}e grada Po`a-
revca od 14.000 evra predstavlja sufi-
nansiranje pokri}a tro{kova prevoza,
monta`e i {pedicije koju donator orga-
nizuje a u cilju realizacije donacije. 

Nakon konsultacija sa Ministar-
stvom finansija dobili su odgovor da
ne bi bilo umesno tra`iti bankarsku
garanciju na ovaj iznos i zato {to ni{ta
nije ukazivalo da do realizacije ugovo-
ra ne}e do}i. Avans je preko NBS upla-
}en donatoru u Crnoj Gori nakon ~e-
ga je trebalo da do|e do slanja i posta-
vljanja mobilijara-donacije. Donator

je u me|uvremenu tra`io produ`enje
roka za isporuku, zbog pribavljanja
odre|enih sertifikata za uvoz. Zbog
odugovla~enja realizacije ugovora 17.
jula pokrenut je postupak pred nadle-
`nim sudom i iz pravobranila{tva su
dobili odgovor da je pred nadle`nim
sudom pokrenut postupak. Dabi} o~e-
kuje da }e avans biti vra}en nakon
sudskog postupka i grad ne}e biti
o{te}en za ovih 692 hiljade dinara.

Na~elnica Gradske uprave Suzana
Bulaji} je jo{ dodala da to nije ni prva
ni poslednja situacija da je grad Po`a-
revac u sporu zbog nekog novca sa
drugom stranom, ali je Grad u skoro
svim slu~ajevima naplatio svoja potra-
`ivanja. Z. V.

Po`arevac - Dan prosvetnih radnika u
Po`arevcu je po tradiciji obele`en Sve-
~anom akademijom, odr`anom u
Centru za kulturu, uz prigodan kultur-
no umetni~ki program koji su izveli
u~enici osnovnih i srednjih {kola kao
i mali{ani iz vrti}a.

Ovom prilikom su dodeljene na-
grade zaposlenima za ostvarene rezul-
tate u vaspitno-obrazovnom radu u
saradnji, razvoju obrazovanja, kao i
brojnim darodavcima koji su pomogli
rad prosvetnih ustanova. Ove godine
nagrade su duplirane, tako da iznose

po 30.000 dinara. Dodeljeno ih je za 15
prosvetnih radnika a za `ivotno delo
povelju je dobio Milutin Avramovi} i
nov~anu nagradu od 50.000 dinara.

Uru~ene su zahvalnice preduze}ima
i pojedincima koji su van nastavno-
obrazovnog rada dali veliki doprinos u
postizanju ukupnih rezultata u oblasti
obrazovanja. Izme|u ostalih, zahvalni-
cu je dobio i zamenik gradona~elnika
Grada Po`arevca Sa{a Pavlovi}.

Na akademiji je gradona~elnik Po-

`arevca Bane Spasovi} istakao da je lo-
kalna samouprava u prethodne dve go-
dine izdvojila zna~ajna sredstava za
objekte obrazovnih ustanova. Pro{le i
ove godine je uz saradnju sa Kancelari-
jom za javna ulaganja izdvojeno preko
300 miliona dinara i tu se ne}e stati.

- Posao kojim se bavite ne mo`e se
uporediti sa ostalim zanimanjima za-
to {to vam nijedan dan nije isti kao
prethodni. Mo`da gradivo i nastavni
program jesu, ali mladi umovi koje
treba nahraniti znanjem, svakako ni-
su. Iznova vam dolaze sa novim pita-
njima, razli~itijim nego {to su bila ju~e
jer su i oni druga~iji. Ono {to nisu zna-
li u sredu, nau~ili su od vas u ~etvrtak,
a u petak su `eleli da potpitanjem to
znanje dopune. Tri druga~ija uma u
samo tri dana, i tako puta trideset. I ta-
ko iz godine u godinu, mnogo je nepo-
znatih koje svakodnevno savla|ujete
me|u ~etiri {kolska zida uti~u}i na
sudbine u~enika i van pomenutih zi-
dova, izjavio je Spasovi}.

Vesna Peji}, ~lan Gradskog ve}a za
prosvetu, obrazovanje i zdravstvo, za-
hvalila se ovom prilikom gradona~el-
niku {to je imao razumevanja i omo-
gu}io velika ulaganja u obrazovanje.

U ime nagra|enih zahvalio se nosi-
lac nagrade za `ivotno delo Milutin
Avramovi}, u~itelj Osnovne {kole
„Dositej Obradovi}“ u Po`arevcu i du-
gogodi{nji predsednik U~iteljskog
dru{tva i Upravnog odbora Crvenog
krsta Po`arevac.

Dodeljene nagrade za
15 prosvetnih
radnika, a za `ivotno
delo povelju je dobio
Milutin Avramovi} i
nov~anu nagradu od
50.000 dinara

Sve~anom akademijom u Centru za 
kulturu obele`en Dan prosvetnih radnika

U objekte obrazovanja
ulo`eno vi{e od 
300 miliona dinara

Praznik na dan Vukovog ro|enja
Ideja o prazniku anga`ovanih u procesu obrazovanja i vaspitanja za~eta je u
Indiji 1962. godine, a po{to je 1994. godine UNESKO prepoznao zna~aj
obele`avanja tog datuma, Dan prosvetnih radnika prihva}en je {irom sveta i
obele`ava se u vi{e od stotinu zemalja, mada se datum obele`avanja razlikuje
po dr`avama. 

U svakoj je odre|en dan vezan za neki va`an momenat za nacionalnu
prosvetu, pa je tako u Srbiji izabran 8. novembar, dan ro|enja Vuka Stefanovi}a
Karad`i}a, velikog prosvetara i reformatora srpskog jezika. Bez obzira na
razli~ite datume obele`avanja, ovaj dan slavi nemerljiv zna~aj koji prosvetni
radnici imaju u obrazovanju svakog deteta pripremaju}i ga za izazove sa kojima
}e se susretati tokom ̀ ivota.

Po`arevac - Danas se odr`ava 12. sed-
nica Skup{tine grada Po`arevca a pred
odbornicima }e se, pored ostalog, na-
}i i Predlog odluke o izmenama Odlu-
ke o bud`etu Grada Po`arevca za
2017. godinu - Rebalans 2 i finansijski

planovi direktnih korisnika bud`et-
skih sredstava.

Na dnevnom redu je predlog o iz-
meni Odluke o utvr|ivanju prihoda
koji pripadaju Gradu Po`arevcu i
Gradskoj op{tini Kostolac u 2017. go-

dini kao i predlozi re{enja kojim se da-
je saglasnost na rebalans programa
poslovanja za 2017. godinu javnih
preduze}a i javno komunalnih predu-
ze}a ~iji je osniva~ Grad Po`arevac. 

Pred odbornicima }e se na}i pred-
log Izve{taja o izvr{enju Odluke o bu-
d`etu Grada Po`arevca za period janu-
ar - septembar 2017. godine, zatim od-
luka o finansijskoj podr{ci porodici sa
decom i saglasnost na Godi{nji plan
rada za radnu 2017/2018. godinu u
Pred{kolskoj ustanovi „Ljubica Vre-
balov“, saglasnost na Odluku Nadzor-
nog odbora Javnog preduze}a „Ljubi-
~evo“ kao i re{enja kojim se daje sagla-
snost na izve{taj o realizaciji programa
poslovanja za 2016. godinu javnih
preduze}a i javno komunalnih predu-
ze}a ~iji je osniva~ Grad Po`arevac.

Na dnevnom redu su i predlozi
akata iz oblasti izbora, imenovanja,
postavljenja i razre{enja. Z. V.

Danas se odr`ava sednica Skup{tine grada Po`arevca

Rebalans bud`eta pred odbornicima

Uzelo maha
objavljivanje
slu`benih
dokumenata i
evidencije lokalne
samouprave na
dru{tvenim mre`ama

Na~elnica gradske uprave i na~elnik finansija 
povodom de~jih mobilijara i slu`bene dokumentacije

Tu`ba protiv donatora

Milan Dabi} na konferenciji za novinare

Nagra|eni prosvetari

Iz prigodnog programa
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brani~evo

Po`arevac - Nakon posete dele-
gacija iz bratskog grada Voloko-
lamsk i predstavnika Me|uregio-
nalnog koordinacionog saveta
Me|unarodnog kongresa predu-
zetnika i privrednika iz Rusije,
Gradu Po`arevcu povodom obe-
le`avanja 15. oktobra Dana oslo-
bo|enja u Prvom i Drugom svet-
skom ratu, objavljen je jo{ jedan
tekst u ~asopisu Prezident (Pred-
sednik). U ovom tekstu, ~iji }emo
Vam deo preneti, pohvaljen je
Grad Po`arevac kao doma}in, ali
su predstavljene turisti~ke desti-
nacije na{eg grada i predstavljeni
su privredni potencijali Po`arev-
ca. Kompletan tekst mo`ete po-
gledati na linku http://www.pre-
zidentpress.ru/news/4945-
rossiyane-navestili-zhivoy-
pamyatnik-v-serbskom-gorode-
pozharevac.html

TROSTRUKI PRAZNIK

„Ove godine praznik je bio
trostruk: na taj dan grad je slavio
svoju 550. godi{njicu, 55. godina
od otkrivanja spomen-kosturni-
ce boraca RKKA SSSR, poginu-
lim prilikom osloba|anja od fa-
{isti~kih zavojeva~a i 50 godina
od sadnje ruske brezove {ume, u
se}anje na sahranjene sovjetske
ratnike.

Na praznik je bila pozvana de-
legacija iz Rusije - predstavnici
Me|uregionalnog koordinacio-
nog saveta Me|unarodnog kon-
gresa preduzetnika i privrednika,
rukovodilac odeljenja kulture
MKS Nade`da Kuzina, zamenik
rukovodioca odeljenja kulture
MKS Leija Nizimitdinova i film-
ski re`iser Aleksandar Belanov i
predstavnici grada pobratima
podmoskovskog Volokolamska
- glava administracije Jevgenij
Gavrilov i zamenik glave admini-
stracije po socijalnim pitanjima
Nade`da Bolj{akova. Ruse su do-
~ekali i primili gradona~elnik
Grada Po`arevca Bane Spasovi},
predsednik Skup{tine Grada Bo-
jan Ili}, a tako|e i upravnik gale-
rije „Milena Pavlovi} Barili“ Lji-
ljana Dabi}, ~lan gradskog ve}a
za sport Ana Miljani}, pomo}ni-
ca gradona~elnika za izgradnju

Svetlana Milutinovi} i prevodilac
Ivana Ivkovi}. Na Dan oslobo|e-
nja u gradskom zdanju uprili~en
je sve~ani prijem, a zatim su u
spomen-parku bili polo`eni ven-
ci. Gradona~elnik grada Bane
Spasovi} da nema va`nijeg datu-
ma za gra|ane ovoga grada.. 

U po~ast praznika bili su na-
gra|eni najbolji kolektivi i poje-
dinci. Nagradu grada dobio je i
Ruski dom u Beogradu. To je
predstavni{tvo Ruskog zagrani~-
nog centra u republici Srbiji (od

sredine devedesetih godina slu-
`beno se zove Ruski dom u Beo-
gradu, ~ija je sudbina tako|e
neobi~na). Bezmalo , skoro 85
godina on slu`i zbli`avanju na{ih
bratskih naroda.

Na bratskim grobnicama he-
roja Crvene armije i streljanih
patriota Jugoslavije polo`eni su
venci gradske uprave, garnizona
Po`arevac, drugih srpskih orga-
nizacija, a tako|e i od Ruskog
doma u Beogradu, ambasada
Rusije, Belorusije i Ukrajine, gra-
da-pobratima Volokolamska,
MKS Me|unarodnog kongresa
preduzetnika i privrednika. Idu-
}eg prole}a, u maju, na Dan po-
bede na Balkanu, pored memo-
rijala vojnicima RKKA bi}e po-
stavljena aleja ruske slave - dogo-
voreno je da se postave biste vo-
de}ih sovjetskih mar{ala Drugog
svetskog rata. 

ZALOG NA[IH POBEDA

Re~eno je - narod koji ne
pamti pro{lost, nema ni budu}-
nost, ali i - genetsko se}anje na
rat jeste zalog na{ih pobeda. Srbi
su malobrojan, no hrabar narod
- odli~no pamte svoju istoriju,
stoga su i sa~uvali u te{kim isku-
{enjima nacionalni identitet, kul-

turu i dr`avnost. I sa zadivljuju-
}oj, dirljivoj blagodarnosti odno-
se se prema Rusiji.

Ponos Srbije jeste najlep{a i
najstarija konju{nica i ona se ta-
ko|e nalazi u Po`arevcu, ta~nije
u Ljubi~evu, blizu grada. Direk-
tor Mirko Stojanovi}, pokazuju-
}i ergelu govori: „Osnovana je
1853. godine; osnovao ju je knez
Milo{ Obrenovi} i nazvao ju je u
~ast svoje ̀ ene Ljubice. Svake go-
dine, prve nedelje septembra, ov-
de se odr`avaju Ljubi~evske ko-

nji~ke igre, gde se slivaju ljubite-
lji konji~kog sporta sa svih stra-
na Srbije, pa i iz inostranstva.
Ove godine bile su to 54. igre i
njih je otvorio predsednik Srbije,
Aleksandar Vu~i}. U ergeli se na-
lazi 50 engleskih punokrvnih gr-
la. U muzeju smo videli veliku
koli~inu kupova i nagrada. Na
350 hektara uskoro }e biti rekon-
struisana ergela i gradski hipo-
drom, a potom i istorijski dom
kneginje Ljubice. Za to je vlada
Srbije ve} isplanirala nekoliko
miliona evra.

Po`arevac je poznat i po svo-
jim vode}im i slavnim zemljaci-
ma. Ovde se rodio i sahranjen je
predsednik Jugoslavije Slobodan

Milo{evi} (1941- 2006). Osniva~
dinastije Obrenovi}, knez Milo{
(1780 -1860) tako|e je rodom iz
ovih krajeva. Godine 1804. on je
u~estvovao u Prvom srpskom
ustanku, a godine 1915. predvo-
dio je Drugi srpski ustanak protiv
dahija. Bio je knez u dva navrata -
od 1815 do 1839. i od 1858. do
smrti, 1860. U parku ispred grad-
skog zdanja stoji spomenik koji je
podignut jo{ 1898. godine.

U Po`arevcu se 1909. godine
rodila slikarka i poetesa Milena
Pavlovi} Barili. Otac je bio Itali-
jan, kompozitor, a majka je pri-
padala srpskoj dinastiji Kara|or-
|evi}a. Deda joj je triput bio gra-
dona~elnik Po`arevca. Godine

1930. Milena je napustila domo-
vinu i `ivela najpre u Rimu, za-
tim u Parizu, Londonu, dru`e}i
se sa vode}im predstavnicima
avangardne umetnosti, a posle
1939. preselila se u Njujork.

RECI KEKS - „PLAZMA“

Na dan Grada svoj praznik, po-
luvekovni jubilej, praznovao je i
konditorski koncern „Bambi“. On
je po~eo kao fabrika de~jeg keksa i
stekao je veliku popularnost kao
proizvo|a~ „plazma“ keksa. Kon-
cern je sproveo istra ìvanje i na pi-
tanje „kakva vam je asocijacija ka-
da ka`ete keks“, odgovor je bio, u
biv{oj Jugoslaviji, jedinstven: pla-
zma! Plazma je najpoznatiji kon-
ditorski brend u Srbiji i na Balka-
nu. Uskoro je „Bambi“ po~eo da
plasira vafle, zatim krekere, rol-
kola~e, torte i druge slatki{e. Sada
on proizvodi 15 hiljada tona pla-
zme godi{nje, a ukupno proizvodi
28 hiljada tona. Godi{nji obrt je
oko 80 miliona evra.

- Mi smo ponosni na svoje
proizvode, ljudi po{tuju i cene
rad , govori direktor proizvodnje
Dragan @ivanovi}. - „Bambi’ ak-
tivno u~estvuje u donatorskim
programima, podr`ava stipendi-
je talentovane dece, obimno {i-
rom cele dr`ave. Koncern se tru-
di da odgovori najvi{im svetskim
standardima, uporedo sa proiz-
vo|a~em mineralne vode „Knjaz
Milo{„ i proizvo|a~em mleka i
sira „Imlek“, s kojima je u{ao u
grupu „Moj brend“, osvajaju}i
nagrade razli~itih organizacija na
sajmovima. Poslednje dve-tri go-
dine ustanovljena je odli~na sa-
radnja sa administracijom grada;
ona poma`e nas, a mi poma`e-
mo gradu. Usput, ime kompani-
ji su dali sami korisnici: Lane
Bambi pobedilo je na svenarod-
nom konkursu i sada se nalazi na
svakom omota~u i pakovanju
produkcije „Bambi“.

Poseti koncernu „Bambi“
prethodio je okrugli sto predu-
zetnika i privrednika Regionalne
privredne komore. Organizovan
zajedno sa moskovskom delega-
cijom on je izazvao veliki interes
kod mesnih privrednika i javno-
sti. Otvorio ga je gradona~elnik
Bane Spasovi} i izrazio je ̀ elju da
se oja~aju veze i saradnja ne sa-
mo u sferi kulture ve} i u seg-
mentima proizvodnje i u trgovi-
ni. Okrugli sto je zatim vodio
predsednik Skup{tine Grada Bo-
jan Ili}. Po`arevac je jedan od
agrokulturnih regiona Srbije sa
osnovnom proizvodnjom u seo-
skom doma}instvu.

Ve}ina rukovodilaca bila je iz
te svere, kako privatnih tako i dr-
`avnih preduze}a agrarnog sek-
tora i prera|iva~ke industrije. Bi-
li su i rukovodioci energetskog,
turisti~kog ali i sektora name{ta-
ja. Usput, turisti~ki potencijal
okruga ljubazno su nam demon-
strirali na ekskurzijama predsed-
nik sportskog saveza Po`arevca
Zlatan Kosti} i ~lan gradskog ve}a
za sport i turizam Ana Miljani}.

Tekst Lidija Kudinova, 
foto Aleksandra Belanova

Po`arevac ponovo u ruskim novinama „Prezident“

Ko ne pamti pro{lost, nema ni budu}nost
Po`arevac - Po~ast i zahvalnost
junacima stradalim u Velikom ra-
tu za slobodu i budu}nost Srbije,
iskazani su brojnim manifestaci-
jama i u gradu Po`arevcu povo-
dom Dana primirja. Naime, Sve-
~anom akademijom i polaganjem
venaca na Spomenik srpskom
vojniku u Po`arevcu obele`en je
Dan primirja u Prvom svetskom
ratu. Na po~etku akademije Grad-
ski `enski hor Barili izveo je him-
nu „Bo`e pravde“, a zatim se obra-
tio gradona~elnik Bane Spasovi}

- Obele`avamo Dan primirja
koji je 11. novembra 1918. godi-
ne potpisan u Kompijenu. Veliki
rat na tlu Evrope nije pro{ao bez
Srbije, ta~nije upravo nama je ob-
javljen rat od strane mo}ne Au-
strougarske carevine. Do kraja
avgusta 1914. godine ve}i deo
kontinenta bio je u ratu, najkrva-
vijem u dotada{njoj istoriji na{e
planete... Sjajna pobeda u Veli-

kom ratu, pra}ena bitkama koje
}e se pamtiti, imale su veliku ce-
nu po Srbe. Procena je da je izme-
|u milion i sto i milion i tri stoti-
ne hiljada na{ih stanovnika pogi-
nulo tokom te ~etiri krvave godi-
ne. To je ~inilo gotovo tre}inu
ukupnog stanovni{tva. Iako je
istorija dala kona~an sud o tome
{ta se tada i kako u Evropi de{a-
valo 1918. godine, gotovo ~itav

vek kod mnogih nije umanjio pi-
tanje {ta bi bilo da su tolike srpske
`rtve sa~uvali. Da li smo ponovo
bili samo pijuni u rukama mo}-
nih, marionete koje su mesto na
postolju pravednika u svetskoj
istoriji platili gotovo istreblje-
njem. [ta da je tih milion ljudi
ostalo ̀ ivo? Kako bi onda izgleda-
la Srbija? Iako se ta pitanja name-
}u, ona ni u jednom jedinom tre-

nutku ne umanjuju hrabrost srp-
skih vojnika koji su za svojim voj-
skovo|ama juri{ali nakon ko-
mande „Za mnom“, no{eni naci-
onalnim ponosom i `eljom za
slobodom... Budu}i Srbi vi{e ne-
maju mesta za nova stradanja,
ponavljanje gre{aka iz pro{losti i
stvaranja neprijatelja od svojih
sunarodnika. [ta bi nam ti na{i
preci rekli da nas danas vide kako

optu`ujemo jedni druge ko ma-
nje ili vi{e voli Srbiju, a svi smo
njena deca. Da li bi smeli da ih
pogledamo u o~i, njih koji su pe-
{ice pro{li Albaniju, sanjaju}i po-
vratak u Srbiju, i da im ka`emo
da se me|usobno ne mo`emo
slo`iti oko zajedni~kog puta...

Nakon gradona~elnika, pri-
sutnima se obratio i Slavoljub

Stojadinovi} predsednik Gradske
organizacije Po`arevca Udru`e-
nja potomaka ratnika od 1912-
1920. godine. On se u svom go-
voru zahvalio lokalnoj samou-
pravi na prijem i podsetio je na
slavne doga|aje i li~nosti iz po`a-
reva~kog kraja.

Posle Sve~ane akademije dele-
gacije Brani~evskog upravnog

okruga, Grada Po`arevca, Garni-
zona Po`arevca, Gradske op{tine
Kostolac, Udru`enja potomaka
ratnika od 1912-1920. godine iz
Po`arevca i ~itave Srbije, Subnora,
Srpske napredne stranke, Socijali-
sti~ke partije Srbije i drugih orga-
nizacija polo`ile su vence na Spo-
menik srpskom vojniku. 

Z. V.

Za zajedni~ki ekonomski razvitak
Na okruglom stolu predstavljeni su ruskoj strani trgovinsko-proizvodni potencijali gra-
da i mogu}nosti investiranja u njega, nazna~eni su problemi razvoja, me|u kojima se
kao najva`niji javlja nezaposlenost. Izra`en je interes za objedinjavanje napora ruske i
srpske strane za zajedni~ki ekonomski razvitak: doma}ini su zainteresovani da se pro-
na|u investitori u Rusiji s kojima bi se pravila zajedni~ka preduze}a. S ruske strane sti-
zali su konstruktivni predlozi po svim dotaknutim pitanjima, iskazuju}i spremnost za
jo{ te{njom saradnjom sa Srbijom, koja ima {ta da predlo`i Rusiji.

„Bolje grob nego rob“
Na premijeri dokumentarnog filma Novice Savi}a „Ropstvo i sloboda“ u Kulturnom cen-
tru Po`arevca (o genocidu na srpskim narodom u vreme okupacije Prvog svetskog ra-
ta) reditelj je rekao: „Nema drugog naroda, osim ruskog, koji je podneo ogromne `r-
tve radi spasavanja drugih naroda. Za nas je ~ast i radost {to je ruska delegacija bila da-
nas na premijeri. Uspelo nam je da sa~uvamo na{u dr`avu zato {to Srbi uvek biraju slo-
bodu - „bolje grob nego rob“. Ja verujem da }e na{i narodi biti vezani prijateljstvom za
sva vremena.“

Sve~anom akademijom i drugim programima obele`en Dan primirja u Prvom svetskom ratu

Po~ast i zahvalnost junacima

Priznanja i film „Ropstvo i sloboda“

Veliko Gradi{te - U skladu sa
opredeljenjem lokalne samoupra-
ve op{tine Veliko Gradi{te da se
stara o svim zaposlenima, u~e-
stvuje u re{avanju njihovih pro-
blema i povodom pojedinih pri-
goda nagra|uje najvrednije, za-
jedni~kim prijemom obele`eni su
Dan vatrogasaca i Dan prosvetnih
radnika. Najuspe{nije u protekloj
godini tim povodom primio je
predsednik op{tine Dragan Mili}
sa saradnicima. ^estitav{i nagra-
|enima, Mili} je dodao: 

- Nije naodmet ponoviti da je
zaista zadovoljstvo kad napravi-
mo ovaj prijem zbog posla koji vi
radite i koji je izuzetno te`ak. Na{
vrti}, tri osnovne i srednja {kola
imaju izuzetne rezultate. Na{i
u~enici osvajaju prva mesta na
republi~kim takmi~enjima gde
dobijaju adekvatna priznanja i za
sva prva mesta su prigodno na-
gra|eni. Sportisti iz ovih {kola
imaju veoma zapa`ene rezultate,
deca koja zavr{e srednju {kolu su
me|u prvima na listama nekih

od fakulteta koji spadaju u te`e, a
i razne kontrole od strane Mini-
starstva su pokazale da {kole do-
bro rade. Predsednik je naveo i
da }e op{tina i dalje nastojati da
podigne nivo kvaliteta nastave
nabavkom novih u~ila kao {to su
interaktivne {kolske table kojih je
do sad nabavljeno preko trideset. 

Vatrogascima je predsednik
po`eleo {to manje posla uz naja-
vu da }e op{tina raditi na pobolj-

{anju uslova rada Vatrogasno-
spasila~ke slu`be, pre svega na-
bavkom nove opreme, kako bi i
dalje uspe{no obavljali svoj po-
sao. Ove godine nagra|eni pro-
svetni radnici su Katarina Jati},
profesorka fizi~kog i Goran Mi-
{i}, profesor biologije iz Srednje
{kole, Svetlana Paunovi} i An|el-
ka Stoj{i}, u~iteljice iz O[ „Ivo Lo-
la Ribar“ u Velikom Gradi{tu, Su-
zana Peri}, profesorka razredne

nastave, iz O[ „Mi{a @ivanovi}“
Srednjevo, Milica Uro{evi} I}ito-
vi}, {kolski pedagog iz O[ „Vuk
Karad`i}“ Majilovac i vaspita~ica,
Katarina Mili}ev, iz PU „Majski
cvet“. Kao najbolji vatrogasac-
spasilac istakao se Vladimir Cve-
ji}. Najistaknutijim radnicima u
protekloj godini podeljene su pri-
godne nov~ane nagrade kao pri-
znanje za rad i izuzetan doprinos
u dru{tvenoj zajednici. Z. V.

Humane „Topolov~anke“ nagra|ene u akciji „Naj torta“

Osvojile mali{ane u Delta sitiju
Beograd - Preduzimljive ~lanice
Udru`enja `ena „Topolov~an-
ke“ iz okoline Velikog Gradi{ta
jo{ jednom su osvetlale obraz
ove op{tine i svoga sela Topo-
lovnika po{to su na humanitar-
nom takmi~enju „Naj torta“,

odr`anog u beogradskom „Del-
ta sitiju“, svrstane me|u najbo-
lje. Pored 200 u~esnica iz ~itave
Srbije, one su u~estvovale su sa
13 slatkih iznena|enja, a torte
najrazli~itijih oblika i ukusa ob-
radovale su mali{ane iz 14 beo-

gradskih i pan~eva~kih domova
za nezbrinutu i decu ometenu u
razvoju.

Poslastice su krasili junaci iz
crta}a, dvorci i princeze, `ivoti-
nje i razni {areni motivi, a ma-
{tovitost i trud humanih izlaga-

~a ocenjivao je stru~ni ̀ iri.
Pored pobedni~ke torte od
40kg, u ovoj akciji svi su
va`ili za pobednike. Ovo je
prvo u~e{}e vrednih „To-
polov~anki“ na humani-
tarnoj akciji ali ne i neza-
pa`eno jer su, pored na-
gra|ene torte, nezbrinutoj
deci darovale jo{ 12 slatkih
poklona koji }e im ulep{a-
ti `ivot. Ove godine dode-
ljeno je 28 nagrada, koliko
dana i traje akcija „Naj
torte“, a humanim u~esni-
cima su uru~ena i specijal-
na priznanja zahvalnosti
od kojih je jedno pripalo i
op{tini Veliko Gradi{te. 

Z. V.

Povodom obele`avanja zna~ajnih jubileja i
datuma na{e istorije kao i Dana primirja u
Prvom svetkom ratu, odr`ana je Sve~ana
akademija u Centru za kulturu u organizaciji
Udru`enje potomaka ratnika 1912. i 1920.
godine, gradske organizacije Po`arevac.
Gostima su se obratili i predsednik
Udru`enja potomaka ratnika 1912 - 1920.
godine Slavoljub Stojadinovi} Regrut kao i

Sreten Cvetojevi} predsednik takvog
Udru`enja iz Ljubovije. Posetioci su imali
priliku i da pogledaju film autora Novice
Savi}a „Ropstvo i sloboda“. Tema ovog
dokumentarnog filma je bugarska okupacija
Po`arevca u Prvom svetskom ratu.
Zaslu`nim pojedincima i organizacijama
dodeljena su priznanja za doprinos u
o~uvanju na{e istorije.

U op{tini Veliko Gradi{te obele`eni Dan vatrogasaca i Dan prosvetnih radnika

Nagra|eni najbolji i najvredniji radnici

Ruska brezova {uma

Odavanje po~asti poginulim za slobodu
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Za saobra}aj otvorena nova saobra}ajnica Veliko Laole - Malo Laole 

Povezivanje sa magistralama
Petrovac na Mlavi - U op{tini
Petrovac na Mlavi sve~ano je
otvoren savremen put izme|u
sela Veliko Laole i Malo Laole,
~ime je ~itav ovaj kraj dobio
znatno povoljniju povezanost
sa magistralnim putevima pre-
ma Po`arevcu i Svilajncu. Time
je okon~ana infrastrukturna
investicija vredna skoro 23 mi-
liona, a lokalno rukovodstvo
najavljuje radove na jo{ nekoli-
ko putnih pravaca.

Pred velikim brojem me{ta-
na, ~lanova rukovodstva op{ti-
ne, direktora ustanova i predu-
ze}a, kao i drugih zvanica, sve-
~anim presecanjem vrpce, put
dug dva kilometra, u saobra}aj
su pustili predsednik op{tine
Petrovac na Mlavi Du{ko Nedi-
ni}, dr`avni sekretar Ministar-
stva privrede Dragan Stevano-
vi} i predsednik MZ Veliko La-
ole, Neboj{a Vlaji}. Doga|aju je
prisustvovao i Veroljub Arsi}
potpredsednik Narodne skup-
{tine Republike Srbije.

Predsednik mesne zajedni-
ce Veliko Laole Neboj{a Vlaji}
se zahvalio svima koji su u~e-

stvovali u ovom projektu, a po-
sebno predsedniku op{tine i
dr`avnom sekretaru. Nedini}
je ovom prilikom izjavio da je
namera lokalne samouprave

da Petrovac na Mlavi postane
centar Isto~ne Srbije i najavio
dalja ulaganja u infrastrukturu: 

- Nakon trideset godina ~e-

kanja dobijamo kvalitetan put-
ni pravac, koji povezuje ova
dva sela, spaja dva regionalna
puta i vremenski skra}uje put
od Svilajnca ka @agubici. Za-

hvalio bih pre svega predsedni-
ku Srbije Aleksandru Vu~i}u i
Vladi {to prepoznaju potrebe
manjih sredina i rade na njiho-
vom osna`ivanju. Tako|e, izu-
zetno sam zahvalan {to na{a
op{tina ima pravog i iskrenog
prijatelja kakav je Dragan Ste-
vanovi} uz ~ije smo zalaganje i

podr{ku uspeli da izvedemo
ovaj projekat. Deo sredstava
obezbe|en je kroz program
Ministarstva „Gradimo zajed-
no“. Ukupna sredstva izdvoje-
na za ovaj put koji je pet meta-
ra {irok, a 2.030 metara dug, iz-
nose 22.924.160 dinara, a na{a
op{tina je u~estvovala sa 60 od-
sto. Uklanjamo crnu ta~ku iz-
me|u ova dva mesta. U nared-
nom periodu nas o~ekuje iz-

gradnja puteva u Kne`ici,
@drelu, Busuru i [etonju, rekao
je Nedini}.

Zadovoljstvo zbog toga {to
je bio deo ovog projekta, izrazio

je i dr`avni sekretar poru~uju}i
da dana{nji Petrovac na Mlavi
i grad koji je on prvi put pose-
tio pre nekoliko godina, nisu ni
izbliza ista mesta:

- Pre tri godine prvi put imao
priliku da budem ovde, tada
smo pro{li kroz sasvim druga~i-
ju op{tinu. Kroz mra~nu, prlja-

vu, neure|enu i neasfaltiranu.
Nije pro{lo dugo vremena, a uti-
sak je potpuno druga~iji, a to
mogu da vam potvrde moji pri-
jatelji koji su danas samnom ov-
de. Iskoristio bih priliku da ~e-
stitam rukovodstvu op{tine {to
im je grad ~ist i ure|en, i {to za-
ista na onom {to ostavlja sliku
ovog grada mogu i treba da bu-
du ponosni, kazao je Dragan
Stevanovi}. Z. V.

Rekonstrukcija regionalnog 
pravca Krepoljin - Despotovac

„[trabag“ asfaltira
put punom parom
@agubica - Iako je ve} sredina
novembra meseca u op{tini
@agubica intenzivno se izvode
gra|evinski radovi na ure|enju
infrastrukture. Trenutno su aktu-
elni poslovi na vi{e lokacija, a jed-
na od njih je i rekonstrukcija re-
gionalnog puta drugog „A“ reda
br 186 Krepoljin - Despotovac.

Naime, u toku su radovi na
asfaltiranju deonice od naselja
Sige prema Krepoljinu koje su
u petak 10. novembra obi{li
Predrag Ivkovi}, zamenik
predsednika op{tine @agubica,

i Milan Simi}, direktor Javnog
preduze}a za planiranje i upra-
vljanje projektima op{tine
@agubica.

Zamenik predsednika op{ti-
ne @agubica je prilikom obilaska
radova najavio i ostale aktivno-
sti koji }e se, ukoliko vremenski
uslovi dozvole, uraditi do kraja
ove godine, a ti~u se ure|enja
op{tinskih puteva. Asfaltiranje
regionalnog puta Krepoljin - De-
spotovac radi se u du`ini od 5,5
km, a radove izvodi preduze}e
„[trabag“ Zaje~ar. M. V.

Unapre|ivanje zdravstvene za{tite u Homolju

Bolji uslovi 
za pacijente 
Krepoljin - Zdravstvena ustanova Dom zdravlja @agubica, u saradnji sa lokal-
nim rukovodstvom, kontinuirano omogu}ava pacijentima bolje i kvalitetnije
uslove le~enja pa je tako, za korisnike usluga Zdravstvene stanice u homolj-
skom naselju Krepoljin, obezbe|en novi aparat za obra|ivanje krvne slike.
O efikasnosti ovog ure|aja govorila je dr Vesna Stojilovi}, specijalista Urgent-
ne medicine i direktor Zdravstvene ustanove @agubica, podse}aju}i pacijente
da u osnovne analize spadaju davanje urina, ureje, glikemije, triglicerida i ho-
lesterola. Zna~aj aparata za laboratorijske analize nazna~io je i dr Vladimir
Markovi}, lekar op{te prakse u Krepoljinu i zamenik direktora Doma zdravlja.
Dr Markovi} je rekao da }e, kada se uka`u mogu}nosti, biti dopremljena i me-
{aona pumpa koja }e upotpuniti laboratoriju zdravstvene ustanove u Krepo-
ljinu i naglasio da su u cilju pru`anja boljih usluga pacijentima u toku i radovi
na sre|ivanju prostorija u sklopu objekata. Sredstva za rekonstrukciju su de-
lom obezbe|ena od Ministarstva zdravlja, koje pored op{tine @agubica u ve-
likoj meri doprinosi pobolj{anju uslova za efikasnije le~enje gra|ana. Z. V.

Kostolac - Proizvodnja stru-
je je stabilna i tokom jeseni a
termoelektrane u Kostolcu su
za prvih devet meseci 2017.
godine ostvarile proizvodnju
od pet milijardi kilovat-sati
elektri~ne energije, ~ime je
plan nadma{en za pet odsto,
pi{e EPS Energija. U oktobru,
TE „Kostolac A“ i TE „Kostolac
B“ nastavile su sa potpunom
realizacijom proizvodnih za-
dataka, pa je tokom prve dve
nedelje oktobra elektroener-
getskom sistemu Srbije ispo-
ru~eno oko 299 miliona kWh
elektri~ne energije.
Blokovi TE „Kostolac A“ proiz-
veli su do 15. oktobra skoro
1,6 milijardi elektri~ne energije, ~ime je
plan nadma{en za jedan odsto. Posma-
trano po blokovima, blok A1 je u tom
periodu proizveo pribli`no 462 miliona
kWh. Blok A2, ~ija snaga iznosi 210 me-
gavata, predao je vi{e od 1,13 milijardi
kilovat-sati elektri~ne energije i preba-
cio plan za {est odsto.

U Termoelektrani „Kostolac B“ je do po-
lovine oktobra zabele`ena proizvodnja
elektri~ne energije od 3,79 milijardi kilo-
vat-sati, ~ime je realizacija plana prema-
{ena za sedam odsto. Blok B1 je ovom
u~inku doprineo sa proizvodnjom koja
iznosi oko 1,8 milijardi kWh elektri~ne
energije, dok je na bloku B2 proizvede-
no oko 1,92 milijarde kWh. Z. V.

Termoelektrane u Kostolcu opet prema{ile plan 

„Kostolac B“ najproduktivniji

Kostolac - Septembarska proiz-
vodnja uglja ve}a je za devet od-
sto od planiranog, navodi EPS
Energija. Proizvodnja na Povr-
{inskom kopu „Drmno“ je stabil-
na, predvidiva i kontinuirana od
po~etka godine, a o tome govore i
sumirani rezultati rada za prote-
klih devet meseci u ovoj godini.

U septembru su iskopane
903.502 tone uglja, {to je za de-
vet procenata vi{e od bilansira-
nih koli~ina. To je ina~e drugi
put u ovoj godini da je na kopu
„Drmno“ ostvarena respekta-
bilna proizvodnja, koja je ve}a
od 900.000 tona. Za devet mese-
ci rada ukupno je iskopana
6.967.561 tona uglja, {to je za tri
procenta vi{e u odnosu na deve-
tomese~ni plan. Kada je re~ o
proizvodnji uglja, treba naglasi-
ti da je ona od po~etka godine

kontinuirana i stabilna, u kvan-
titativnom i u kvalitativnom po-
gledu. Tu konstataciju potvr|u-
ju i rezultati o toplotnoj vredno-
sti uglja, koja je jedan od bitnih
elemenata za proizvodnju elek-
tri~ne energije. U septembru je
isporu~en ugalj ~ija je toplotna
vrednost za 15 procenata vi{a
od plana, a za devet meseci za
sedam procenata vi{a od bilansa
za ovaj vremenski period.

Kada je re~ o proizvodnji ot-
krivke, za devet meseci otkopano
je 28.253.408 kubnih metara, {to
je na nivou planiranih koli~ina.
Na po~etku oktobra otkrivene
eksploatacione rezerve uglja iz-
nosile su 2,3 miliona sa tenden-
cijom uve}anja, ~ime se obezbe-
|uju uslovi za stabilnu proizvod-
nju tokom zimskog perioda. 

EPS Energija i Z. V.

Sve ve}a proizvodnja na ugljenokopu „Drmno“

Devet odsto vi{e uglja u septembru

Konkurs za 14 stipendija
Op{tina Petrovac na Mlavi raspisala je konkurs za dodelu 14 stipendija za re-
dovne studente u teku}oj {kolskoj godini. Od toga, dve stipendije su za defici-
tarna zanimanja - gra|evinski i in`enjer za{tite na radu. Osnovni uslov za sve
kandidate je da imaju prose~nu ocenu najmanje 8,50. Ukoliko dva ili vi{e stu-
denta imaju isti prosek, uze}e se u obzir njihovo materijalno stanje. M. V.

Ure|enje Mlave u centru grada
U samom centru Petrovca teku radovi na ure|enju re~nog korita Mlave. Intenziv-
ni radovi na ure|enju i sanaciji korita Mlave od Glavnog mosta do Va{ari{ta obu-
hvataju kr~enje, ko{enje i ~i{}enje rastinja i drve}a u re~nom profilu reke koja te~e
sredinom varo{i. Pored ovih radova, planirana je i izgradnja za{titnog betonskog
bedema od Glavnog mosta do Vise}eg mosta u samom gradu na desnoj obali Mla-
ve. Izvo|a~ ovih radova je preduze}e „Vodoprivreda“ iz Po`arevca.
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Veliko Gradi{te - Za op{tinu
Veliko Gradi{te sve ~e{}e se ~u-
je u na{oj javnosti, ne samo
zbog ~uvenog Srebrnog jezera,
ve} i zahvaljuju}i uspe{noj rea-
lizaciji brojnih projekata. Asfal-
tiraju se putevi, grade se hoteli i
sportski objekti, obezbe|uje se
vodosnabdevanje za celu op{ti-
nu, poma`u roditelji, u~enici i
socijalno ugro`eni. Kad se sa-
gleda sve ura|eno od januara
meseca, predsednik op{tine
Dragan Mili}, i njegovi saradni-
ci, imaju mnogo razloga da bu-
du izuzetno zadovoljni ovom
godinom koja je na izmaku.

- Od Evropske unije dobili
smo 4,5 miliona evra koje smo

iskoristili za gradnju vodoizvo-
ri{ta u Ostrovu, za nove buna-
re, fabriku vode, trafo stanicu
koja je omogu}ila i naselju Beli
Bagrem stabilno snabdevanje.
Izgra|en je i rezervoar od 1.500
kubika, kako bi se vodovod {i-
rio ka selima. Sad poku{avamo
da dobijemo sredstva za vodo-
vode u Kumanu, Topolovniku,
Carevcu i u ostalim selima.
Imam informaciju da }e nam
Ministarstvo poljoprivrede
odobriti tra`ena sredstva za ove
namene, kazao je Mili} za Bra-
ni~evo danas.

Op{tinsko JKP „Dunav Ve-
liko Gradi{te“ preuzelo je seo-
ske vodovode, kako bi se obez-

bedila zdrava pija}a voda za
me{tane. Re~ je o vodovodima
u Carevcu, Tribrodu, Topolov-
niku, Srednjevu... 

- U rezervoaru u Srednjevu
bilo je svega i sva~ega. On je sa-
da o~i{}en i dezinfikovan, pa
me{tani imaju zdravu vodu za
pi}e, rekao je Mili}. Gradi se i vo-
dovod u Kurja~u sa oko 70 pri-
klju~aka, kao i Majilovcu. Rado-
vi }e biti okon~ani naredne godi-
ne, a zatim sledi gradnja i u Sira-
kovu. Op{tina raspola`e trenut-
no sa 200 litara vode u sekundi.
Vi{ak od 100 litara spremni su
da ustupe gradu Po`arevcu, ka-
ko bi obezbedio dovoljan kapa-
citet za sve potro{a~e. Tako|e,

vode se razgovori i sa Kostol-
cem, kako bi se sagledale mo-
gu}nosti da topla voda iz termo-
elektrana greje i naselja u Veli-
kom Gradi{tu, kao i objekte na
obali Srebrnog jezera.

- Na jezeru planiramo jo{ je-
dan gejzir, gradnju hotela i do-
vo|enje odbojka{a, gradnju
fudbalskog terena i jo{ jednog

bazen u akva-parku. Na{ inve-
stitor Slobodan Vu~i}evi} naja-
vio nam je i pro{irenje hotela
koji }e imati i zatvoreni bazen,
rekao je Mili}. Dosta se radi i na

asfaltiranju. Krajem pro{le i
po~etkom ove godine to je bila
najve}a investicija od rata do
danas i asfaltirano je oko 20 ki-
lometara o tro{ku bud`eta. U
Dolja{nici su me{tani sami sa-
kupili 80.000 evra i od toga je
asfaltirano skoro celo selo. No-
vac su sakupili i u Ljubinju i
^e{ljevoj Bari, gde }e od tih pa-
ra da ulo`e i u crkvu, a radovi
}e se izvoditi slede}e godine.
Pro{le godine u asfaltiranje je
ulo`eno 30, a ove 32 miliona
dinara. I kroz program preko-
grani~ne saradnje planiramo
asfaltiranje pet ulica ka Duna-
vu, i za to }emo tra`iti 300.000
evra, nagla{ava Mili}.

Na obali Srebrnog jezera tre-
nutno se grade temelji sportske
hale, kod ko{arka{kog kampa
„Teo 4“. Za gradnju je planirano
120 miliona dinara i zavr{etak
se o~ekuje u martu naredne go-
dine. Planira se i odbojka{ki

kamp i [kola fudbala, koju je
dve godine organizovao FK
„Selta“ iz [panije. Ohrabruje i
stanje u oblasti privrede, jer kre-
}e otvaranje radnih mesta.

- Prodat je mlin, pa o~ekuje-
mo da se tu zaposli 20 do 30
ljudi. Prodat je i biv{i pogon
„Zastave“ gde }e, tako|e, biti
novih radnih mesta. Do kraja
godine o~ekuje se i prodaja
„^elika“, za koji su zaintereso-
vani Izraelci, jer tu ̀ ele da otvo-
re fabriku name{taja. U po~et-
ku zaposli}e 40, a kasnije 100
radnika. Do Nove godine i
„Dunavka“ ide u prodaju, pa
verujem da }e se u nju vratiti
oko 100 ljudi na posao, a korist
}e imati i seljaci, jer }e im se ot-
kupljivati proizvodi, tvrdi Mi-
li}. Dva privatnika zakupila su
i 200, odnosno 150 hektara za
sadnice i vo}nu preradu, gde }e
se zaposliti ukupno oko 100
ljudi. Krenu}e sa radom i po-
strojenje za grejanje na bioma-
su, sa 20 do 30 radnih mesta. 

Op{tina gra|anima poma`e
i preko socijalnih davanja. Za
svako novoro|eno dete pla}a
20.000, a nezaposlenim majka-
ma jednokratno se daje i
50.000. Osnovcima se pla}a
u`ina, srednjo{kolcima prevoz,
studentima stipendije i jednom
mese~no povratna karta do

mesta studiranja. Op{tinsko
ve}e upravo je donelo novu od-
luku o dodeli sedam stipendija
za studente, u iznosu od 10.000
dinara mese~no. Me|u oda-
branim kandidatima su stu-
denti medicine, arheologije,
gr~kog jezika, ekonomije i me-
nad`menta. Bolesnima se
obezbe|uje prevoz do lekara,
kao i lekovi. Za podsticanje na-

taliteta, bra~nim parovima pla-
}a se vantelesna oplodnja. Dom
zdravlja }e imati novu stolariju,
mokri ~vor, sistem za hla|enje.
I me{tani Srednjeva su dobili
novu ambulantu, zajedno sa
apotekom, koja pokriva deset
seoskih naselja. Tako|e, otva-
raju se i vrti}i. Svuda u selima
gde se stvori dovoljan broj de-
ce, otvori se vrti}, kao {to je sa-
da slu~aj u selu Carevac. 

- Decu i nagra|ujemo. Svi
koji na takmi~enjima osvoje
neko od prva tri mesta, dobija
vau~ere za laptopove ili ra~una-
re. Mladi odbojka{i osvojili su
prvo mesto u Srbiji, a fudbaleri
srednje {kole drugo, pa su svi
nagra|eni sa sedam dana od-
mora u Veneciji, rekao je Mili}.

Obavi}e se i renoviranje
Muzi~ke {kole uz pomo} Kan-
celarije za obnovu i razvoj.

U planu je i asfaltiranje puta
Ram - Zatonje, sa biciklisti~ko-
{etnom stazom. Pro{iri}e se i
produ`iti put Zatonje - Srebrno
jezero i povezati sa biciklisti~-
kom stazom u Golupcu. Plano-
va ima i kod prekograni~ne sa-
radnje. Ura|ena su dva projek-
ta, jedan je sa op{tinom Re{ica
i odnosi se na uvo|enje nekoli-
ko informativnih ta~aka, a dru-
gi sa NVO iz Re{ice, koji se od-
nosi na turisti~ku signalizaciju,
obuku turisti~kih radnika, fol-
klornu manifestaciju. 

M. Veljkovi}

U podunavskoj op{tini ne prestaju ulaganja u svim oblastima, predsednik op{tine Dragan Mili} najavljuje nova

Veliko Gradi{te kao golemi okrug
Odgovornom poslovnom politikom lokalna samouprava ula`e u sva naselja, po~ev od

asfaltiranja i vodosnabdevanja, preko turizma i privrede, do prosvete i socijalne oblasti

U ponedeljak sportska
Manifestacija 
U sportskoj hali u Velikom Gradi{tu, u ponedel-
jak 20. novembra, od 10 do 13 ~asova, bi}e
odr`ana jednodnevna akcija u okviru projekta
„Zdravlje i sport uklju~i, bolesti isklju~i“, finan-
siranog od strane Ministarstva omladine i sporta
preko programa „Iskora~i i Ti! Sportski. Zdravo.
Bezbedno“. Projekat realizuju Krovna organizacija mladih Srbije, Antidoping
agencija Republike Srbije, Zavod za sport i medicinu sporta Republike Srbije,
Nacionalna asocijacija kancelarija za mlade, Nacionalna asocijacija prakti~ara
i prakti~arki omladinskog rada, Omladinska organizacija ‘’Spirit of Youth’’,
Nastavi tradiciju i lokalni partneri u okviru projekta „Mladi u fokusu“.

Opasna pra{ina iz rumunskog rudnika 
„Problem pra{ine koja sti`e do nas iz rumunskog rudnika kraj varo{i Nova
Moldova ni posle desetak godina nije re{en. Mi smo dopise vi{e puta slali na
sve adrese u na{oj zemlji i u Rumuniji i redovno iznosimo taj problem. O~eku-
jemo da }e se na}i re{enje, samo je potrebno da se uklju~i i Vlada Rumunije,
jer je iz Brisela nalo`eno da se taj problem re{i, kazao je Mili}. Pra{ina sa
jalovi{ta kraj ovog grada na suprotnoj obali Dunava, kad je ko{ava, ne
ugro`ava samo Veliko Gradi{te, ve} i Golubac i okolna mesta. Me{tani se `ale
na gu{enje i ka{alj, a stru~njaci Instituta u Vin~i i po`areva~kog Zavoda za javno
zdravlje otkrili su u toj pra{ini metale poput bakra, cinka i otrovnih olova i kad-
mijuma, a sumnja se i u pove}anu radioaktivnost.

Ramska tvr|ava novi magnet za turiste
Na pove}anje broja turista utica}e i obnova Ramske tvr|ave, u koju je ulo`eno 1,2
miliona evra. Glavni investitor je Republika Turska, preko svoje agencije za sarad-
nju TIKA. Zavr{etak radova o~ekuje se do septembra naredne godine. „Sad se rado-
vi prekidaju zbog hladnog vremena, a nastavljaju u martu naredne godine. Pod-
neli smo zahtev da se u drugoj fazi obnovi i karavan saraj, jer }e i on upotpuniti po-
nudu ove turisti~ke destinacije“, smatra Mili}.

Nova {kola u Srednjevu
U Srednjevu se privodi kraju gradnja {kolske zgrade, koja se gradi ve} desetak go-
dina. Ima}e 3.000 kvadrata, a ove godine za nju smo iz bud`eta i od Ministarstva
prosvete ulo`ili 15 miliona dinara. Otvaranje se planira naredne godine. U O[ u Ve-
likom Gradi{tu rade se novi podovi i mokri ~vorovi, a zamenjena je i stolarija. Ta-
ko|e, renovirana je i Gimnazija, kao i Biblioteka, koja je pod za{titom dr`ave i na
kojoj sledi obnova fasade.

Sve vi{e novih radnih
mesta: Dragan Mili}

Po~etak gradnje sportske
hale na Srebrnom jezeru
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Po`arevac - Izlo`ba Istorijskog arhiva
u Po`arevcu, zvani~no jedne od naju-
spe{nijih ustanova kulture ove vrste u
Srbiji, pod nazivom „Zanatstvo okru-
ga Po`areva~kog“, postavljena je u
dvori{nom kompleksu Arhiva, kraj
paviljona Stare kasarne. 

Ina~e, u drugoj polovini 19. veka Ta-
ba~ka ~ar{ija u centru Po`arevca bila je
steci{te velikog broja zanatskih radnji. U

tom delu varo{i nalazile su se }ur~ije, sa-
ra~i, sedlari, opan~ari, obu}ari, terzije,
abad ìje, majstori za proizvode od ko`e,
po kojima je ova zanatlijska ulica dobila
ime, zatim mumd ìje, lecideri i drugi. 

Varo{ je jo{ 1836. godine imala 305
zanatlija i 268 du}ana u kojima su se
prodavali raznovrsni rukotvoreni pro-
izvodi. Pedeset godina kasnije, bilo je
507 majstora, 400 kalfi i 117 {egrta oku-
pljenih u razli~itim, me{ovitim zanat-
skim esnafima. Krajem XIX i po~etkom
XX veka u Po`arevcu je bilo 20 zanatlij-
skih esnafa sa ukupno 796 ~lanova.

- Mo`emo konstatovati da izlo`ba
„Zanatstvo okruga Po`areva~kog“ i
prate}e publikacije daju doprinos za-
{titi kori{}enju kulturnog nasle|a i
odr`ivog razvoja, promociji arhivske
gra|e kao kulturnog dobra, obezbe|u-

je uslove za dostupnost sadr`aja arhiv-
ske gra|e javnosti, ali imaju i zna~aj za
razvoj i unapre|enje arhivske struke i
postizanje novih nau~nih rezultata, iz-
javila je dr Jasmina Nikoli}, direktor
Istorijskog arhiva Po`arevac.

Ministarstvo kulture i informisanja
i Grad Po`arevac pru`ili su podr{ku
realizaciji ovog projekta kao i multidi-
scipinarnosti. Pored toga, Ministar-

stvo je omogu}ilo istra`ivanje, odabi-
ranje i skeniranje arhivske gra|e iz
fondova i zbirki arhiva Srbije, Jugosla-
vije i Vojvodine. Pored izlo`be publi-
kovan je i katalog, elektronsko izdanje
- virtuelne izlo`be kao i set arhivskih
fotografija na razglednicama „Zanat-
stvo Okruga Po`areva~kog“. Autori
postavke su dr Dragana Miloradovi} i
master Jasmina @ivkovi}, vi{i arhivisti
Istorijskog arhiva Po`arevac.

- Izlo`ba je samo kap u moru onog
{to smo uspele da prona|emo u obilju
fondova kojima raspola`e Srbija i Po-
`arevac. @eleli smo da predstavimo sa-
mo najinteresantnija dokumenta, ona
koja }e vam biti najdostupnija i koja
}ete poneti sa sobom u srcu, rekla je dr
Dragana Miloradovi}, otkriv{i da je
najstariji izlo`eni dokument iz 1850.
godine i predstavlja esnafsko pismo
davno zaboravljenog boltad`ijskog za-
nata (boltad`ije su bili trgovci).

- @elimo da evociranjem istorije gra-
da oplemenimo sebe i da mladim gene-
racijama prenesemo vrednosti grada iz
vremena na{ih prethodnika, va`ne ele-
mente gra|anske kulture koja je krasi-
la multietni~ku, urbanu sredinu Po`a-
revca, nastojimo da najvi{e atribute
me|uljudske jednakosti i koherentno-
sti istaknemo i nagradimo. Izlo`bom
Istorijskog arhiva Po`arevac „Zanat-
stvo Okruga Po`areva~kog“ upravo ~i-
nimo taj korak. Spoznaju}i vrednost
preduzetni{tva, marljivog rada, umet-
ni~kog dostignu}a zanata, dokazanu
profesionalnost u radu, ovim odajemo
priznanje njihovom pregnu}u, rekla je
Ana Miljani}, ~lan Gradskog ve}a Po-
`arevca zadu`ena za omladinu, sport i
turizam, otvaraju}i izlo`bu.

Posetioci }e ovu nesvakida{nju iz-
lo`benu postavku na otvorenom mo}i
da gledaju ~ak narednih godinu dana.

Z. V. i M. V.

Jedinstvena izlo`ba Istorijskog arhiva na otvorenom „Zanatstvo okruga Po`areva~kog“ 

Priznanje marljivom radu

Izlo`ba slika Miladina Adamovi}a u Zavi~ajnom muzeju 

„Erotikorn“ prvi 
put u javnosti
Petrovac na Mlavi - U Zavi~ajnom
muzeju Petrovac na Mlavi otvorena je
izlo`ba slika Miladina Mi}e Adamovi-
}a iz ciklusa „Erotikorn“ koji je po pr-
vi put predstavljen javnosti. Izlo`bu su
otvorili direktorka Muzeja @aklina Pe-
ri}, autor izlo`be Mi}a Adamovi} i ku-
stos i selektor izlo`be Milica Ili}.

Mi}a Adamovi} je novinar i publici-
sta iz Beograda, rodom Petrov~anin, ko-
ji se celi `ivot bavi slikarstvom kao jed-
nim od hobija kome je potpuno posve-
}en. Do sada je izlagao na humanitar-
nim aukcijama, a izlo`ba u Zavi~ajnom
muzeju zapravo je prvo javno predsta-
vljanje umetnikovih likovnih radova,
posle dugog niza godina, van prostora
Adamovi}evog umetni~kog ateljea koji
se nalazi u porodi~noj ku}i u Petrovcu
na Mlavi, gde su izlo`ene njegove slike,
ali dosad samo za privatne posete. 

Time je ova izlo`ba Zavi~ajnog mu-
zeja zapravo ekskluzivna. Postavku ~i-

ni 26 radova iz ciklusa „Erotikorn“ ko-
ji je autor radio paralelno sa ostalim ci-
klusima i temama kojima se bavi vi{e
od 30 godina. 

Radovi iz ciklusa „Erotikorn“ bave
se dijalogom podsvesnog i svesnog
kroz igru dva glavna motiva - `ene i
klipa kukuruza. @ena kao simbol lepo-
te i plodnosti, i klip kukuruza kao me-
tafora ̀ ivota, ploda i mu{karca. Meta-
foru svog slikarskog opusa „Eroti-
korn“ - klip kukuruza, Adamovi}
transformi{e u nadrealne forme, te je
klip kukuruza i lete}i brod, pozornica,
ku}a, mu{karac. Ljubav ~oveka i `ene
i sve ono sa ~ime se ta ljubav tokom ̀ i-
vota nosi, na jedan ma{tovit na~in, au-
tor je inventivno prikazao koriste}i re-
alne oblike u nerealnim odnosima. Sa
druge strane vrlo anga`ovano koristi
iste motive kako bi preneo li~nu im-
presiju mnogih dru{tveno-politi~kih
de{avanja u zemlji i svetu. Z. V.

Uvod u industrijalizaciju
- U prvoj polovini 20. veka, neke zanatske radionice su pro{irivanjem proizvodnje i uvo|enjem ma-
{inskog parka, postepeno prerastale u prava mala industrijska preduze}a, rekla je Jasmina Nikoli},
direktor Istorijskog arhiva Po`arevac. Na izlo`benim panoima mogu se videti i stolari, kamenoresci,
kova~i, fotografi, obu}ari, staklari, ~asovni~ari, ma{inbravari, zidari, u`ari, berberi, frizeri, pekari, vo-
skari... Osim panoa postavljenih na otvorenom, izlo`ba Istorijskog arhiva sadr`i i katalog i set foto-
grafija i razglednica.

Krajem XIX i
po~etkom XX veka
u Po`arevcu je 
bilo 20 zanatlijskih
esnafa sa 
796 ~lanova

Po`arevac - Jesenji salon Udru`enja likovnih
stvaralaca „Milena Pavlovi} Barili“ iz Po`arevca,
pod nazivom „66 godina Trajanja“, otvoren je u
Galeriji obojene svetlosti Centra za kulturu. Iz-
lo`ena dela su najnovije kreacije u razli~itim
tehnikama ~lanova Udru`enja likovnih stvara-
laca „Milena Pavlovi} Barili“ Po`arevac.
Ina~e ovo Udru`enje je osnovano 1951. godine,
a okuplja amaterske i akademske slikare iz Po-

`arevca i okoline. Na salonu izla`e tridesetak
umetnika. Ljiljana Dabi}, upravitelj Fondacije
„Milenin dom - Galerija Milene Pavlovi} Barili“
je, otvaraju}i izlo`bu, posebno istakla saradnju
izme|u Fondacije i Udru`enja a umetnicima po-
`elela uspe{an i zapa`en rad u budu}nosti. Izlo-
`benu postavku publika mo`e videti u Galeriji
obojene svetlosti Centra za kulturu do 24. no-
vembra. Z. V.

„Jesenji ogled“ knji`evnog kluba Brani~evo

Majstori pera i 
ljubitelji lepe re~i
Po`arevac - Tradicionalni „Jesenji ogled“ Knji`evnog kluba Brani~evo iz
Po`arevca okupio je majstore pera i ljubitelje lepe re~i, a Centar za kulturu je
bio doma}in ovog susreta stvaralaca koji pi{u i razmenjuju umetni~ka iskust-
va. Skup simboli~nog naziva „Jesenji ogled“ otvorio je knji`evnik Aleksandar
Luki}, koji je u ime doma}ina pozdravio stvaraoce i goste, a potom ustupio
re~ „ljudima od pera“.

Svoja najnovija prozna i poetska dela nadahnuto su govorili Svetlana
Radojkovi} Mihajlovi}, Varadina Obradovi}, Dragan Bi{evac, Zorica
Mihajlovi}, Ljubisav Gruji}, Dragi{a @ivadinovi}, Sofija Nikoli}, Dragan Jovi},
Aleksandra Petrovi}, Boban Paunovi}, Milanka Golubovi}, @ivojka @ujki},
Ankica Pej~i} i Slavica Jovanovi}. Knji`evno ve~e „Jesenji ogled“ koje pred-
stavlja tradicionalno godi{nje okupljanje ~lanova Knji`evnog kluba
„Brani~evo“ - Centra za kulturu Po`arevac, okon~ano je neobaveznim
dru`enjem i razmenom iskustava prisutnih pisaca. Z. V.

Dela Ljiljane Bursa} u Galeriji 
savremene umetnosti

Iskonske slike
„Logos preplet“
Po`arevac - U Gradskoj galeriji savreme-
ne umetnosti u Po`arevcu u toku je izlo`ba
„Logos preplet“ Ljiljane Bursa} iz Kragujev-
ca. Eksponati su radovi na papiru, koji pred-
stavljaju iskonske slike - preplete, koje su
kasnije nazvane „arhetipovi“.
Ljiljana Bursa} je ro|ena je u Kragujevcu.
Studirala je na Likovnoj akademiji u Be~u,
a usavr{avala se i studijski b3oravila u SAD,
Nema~koj, Francuskoj i Siriji. ^lan je ULUS-
a od 1972. Od 1971. godine priredila je 40
samostalnih izlo`bi i u~estvovala je na pre-
ko tri stotine grupnih izlo`bi u zemlji i ino-
stranstvu. Njena dela nalaze se u uglednim
muzejsko-galerijskim ustanovama i privat-
nim zbirkama {irom nekada{nje Jugoslavi-
je i u svetu. Osniva~ je i predsednik Art Fo-
rum, 1999-2000. godine a izvela je perfor-
mans Most Svetlosti na mostu u Kosovskoj
Mitrovici. Dobitnik je vi{e nagrada i prizna-
nja. Izlo`ba }e biti otvorena do 20. novem-
bra, a ulaz je slobodan. M. V.

Udru`enja likovnih stvaralaca „Milena Pavlovi} Barili“ 

Salon „66 godina 
trajanja“ ULIS-a




